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Abstract

        
The multiple localisation of intraosseous paraarticular synovial cysts ("IPS") in patients with rheumatoid arthritis is demonstrated.


        
 The comparison of conventional roentgenograms to tomograms or computed tomograms points out the insufficient representation of IPS on normal roentgenograms, in diagnosis as well as in follow-up checks.


        
 Based on our own good results, we recommend treatment by packing with bone chips combined with synovectomy.


      
        
Zusammenfassung

        
Das multiple Auftreten von intraossären paraartikulären Synovialzysten (,,IPS") im Rahmen der chronischen Polyarthritis wird an verschiedenen Gelenken dargestellt.


        
 Die Gegenüberstellung von konventioneller Röntgendiagnostik zu Tomographien bzw. Computertomographien verdeutlicht die unzureichende Darstellung der IPS auf Übersichtsaufnahmen, sowohl in der Diagnostik als auch in der Verlaufskontrolle.


        
 Die operative Spongiosaauffüllung in Kombination mit einer Synovektomie wird bei eigenen guten Ergebnissen angeraten.
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